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Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Varga Mihály nemzetgazdasági miniszterne k

„Kinek lesz az évszázad üzlete a paksi hitel?” címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

A kormány nyilatkozataiból lehetetlen eldönteni, milyen forrásból tervezik finanszírozni a
paksi bővítést, ami az ország történetének legdrágább beruházása esetén nem megnyugtató a z
adófizetők számára.

Süli János egy sajtótájékoztatón arról beszélt, hogy az orosz hitelt le fogjuk hívni, de
lehetséges, hogy előtörlesztjük (egy másik hitel felvételével), ha arra lehet őség nyílik.
Hasonló állásponton volt Aszódi Attila, aki eddig kormánybiztosként felelt a beruházá s
előkészítéséért .

Varga Mihály nemzetgazdasági miniszter viszont azt mondta, hogy nem kerül sor hitelkivált ó
hitel felvételére: szerinte megvizsgálták a piaci lehetőségeket, de nem találtak olyat, amelyik
20 éves futamidőre az orosz hitelhez hasonlóan jó feltételeket kínálna . Ugyanő korábban úgy
fogalmazott, hogy nem az orosz hitel, hanem a magyar költségvetés lenne a beruházás forrása .

országgyűlési képviselő



A pénzügyminiszter állításához képest meglep ő , hogy Kínától most tervez fölvenni egy
óriáshitelt a kormány a paksi b ővítéshez hasonlóan indokolatlan kínai vasútépítésre, pontosan
az orosz óriáshitel kamatának a feléért, ugyanakkora futamidőre .

A fentiekkel szemben a miniszterelnökséget vezet ő Lázár János sokszor elismételte, hogy
Magyarország ma már a pénzpiacról is sokkal olcsóbban jutna forráshoz, min t

Oroszországtól .

Mindez két dolgot jelent . Egyrészt a kormányban láthatóan teljes a káosz a pasi hitelfelvéte l

körül . Másrészt nyilvánvaló, hogy Orbán Viktor 2014-ben vállalhatatlanul rossz üzletet kötött
Vlagyimir Putyinnal, amit azonban nem lehet felbontani, ezért most fejvesztve keresne k
valamilyen megoldást .

Ezért kérem, szíveskedjen elárulni, ki mond igazat Önök közül : az orosz hitel túl drága, vagy

a kínai túl olcsó, veszünk-e fő l hitelt az oroszoktól, vagy inkább kiváltjuk-e piaci hitellel, ha
az utóbbi, akkor mi értelme van az el őbbinek, és hogy komolyan vehet ő-e egy olyan állami
beruházás, amelynek a legalapvet őbb kérdésére (mibő l fogjuk kifizetni) a kormány sem tudj a

a választ .

Köszönöm megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . május 15 .

Tisztelettel,

Dr. Szél ernadett
(LMP)
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